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محاکمه روحانی 

فیش حقوقی ۱۰۶ میلیونی 

بدهی »۶۰ میلیاردی« دانشگاه تهران 

نباید توقع داشته باشیم 

اعجاب آور است

فرق نمی کند 

پلمب غرفه انتشارات 

ورشکستگی رستوران ها 

به بهانه شرکت در اعتراضات 

اخبار ویژه ...

حســین طائب خطاب به دانشجویی که ســوال پرسیده بود، گفت: گفتید 
مصونیت، چه کســی مصونیت دارد؟ به مقابله با فســاد در آمریکا اشاره کردید؛ 
مگر جنبش ۹۹ درصد را سرکوب نکردند؟ کدام بخش حقوق بشر در اروپا اتفاق 
افتاده است؟ مشاور عالی فرمانده سپاه درباره محاکمه روحانی گفت: تجربه من 
در جمهوری اسلامی در این۴۳ سال می گوید دیر و زود دارد، اما سوخت و ساز 
ندارد. اما اینکه الان اولویت ما محاکمه قبلی هاست؟ جامعه را به سمت حل مسائل 
ببریم و پیشرفت کشور را دنبال کنیم یا حتی موضوع اقتصاد و پیشرفت را تبدیل 
به دعوا سیاسی کنیم؟ اگر این دولت موفق شد و نشان بدهد که روندها را تغییر 
داده، پایان چهار سال نشان می دهد که پیشرفت در کشور اتفاق می افتد، آن موقع 
مطالبه گری صورت می گیرد. مطالبه گری بخشی نیست؛ مطالبه عمومی است با 

برخورد کسی که ترک فعل کرده است. مفاسد را نمی گویم.

فیش حقوقی ۱۰۶ میلیونی کارمند حراســت ســازمان پسماند در فضای 
مجازی منتشر شد.   فیش حقوقی کارمند حراست در سازمان پسماند شهرداری 
تهران در مرداد ۱۴۰۱ به مبلغ ۱۰۶ میلیون تومان منتشــر شد.  خبرگزاری فارس 
نوشت: البته برخی اقلام فیش حقوقی منتشره نشان می دهد بخشی از پرداختی به 

فرد مذکور مربوط به معوقات است.

معاون پژوهشی دانشگاه تهران از بدهی ۶۰ میلیاردی دانشگاه تهران به پایگاه 
های علمی بین المللی و قطع دسترسی دانشجویان ارشد و دکتری به این سایت ها 
خبر داد. مهدی فکور با اشاره به بدهی میلیاردی دانشگاه تهران به سایت ها و بانک 
های اطلاعاتی و قطع دسترسی پژوهشگران و دانشجویان تحصیلات تکمیلی 
به برخی پایگاه های علمی دنیا، اظهار داشت: با توجه به افزایش نرخ ارز در ماه 
های اخیر، مجموع بدهی های دانشــگاه تهران از ســال ۹۷ تاکنون به ۶۰ میلیارد 
تومان رسیده است. معاون پژوهشی دانشگاه تهران با بیان این که به دلیل بدهی ها، 
برخی از این سایت ها برای پژوهشگران بسته شده و قابلیت دسترسی به آن ها 
وجود ندارد، گفت: البته هزینه دسترسی به یکسری بانک های اطلاعاتی که مبلغ 
بدهی به آنها، پایین تر است را پرداخت کرده ایم. فکور در ادامه خاطرنشان کرد: 
با توجه به شعار اصلی دانشگاه تهران در راستای حمایت از پژوهشی های علوم 
انسانی و علوم اجتماعی و رفتاری و همچنین با توجه به اینکه دسترسی به مقالات 
در این حوزه ها سخت تر است، محدود یک سری از سایت های اطلاعاتی بین 

المللی در این حوزه باز شده و اقدام به پرداخت مبالغ بدهی های آنها کرده ایم.

معاون امور اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری خراسان رضوی 
گفت: اگر برای عفاف و حجاب از قبل برنامه ریزی داشتیم یکباره با یک موضوع 
گرفتار نمی شدیم. در حوزه های ایجابی کارهای زیادی می توانستیم انجام دهیم 
که ندادیم و اینگونه شد. نباید توقع داشته باشیم دستگاه قضا با همه برخورد کند؛ 
زیرا دو جبهه نیستیم و اگر پرونده تشکیل دهیم برای فرزندان خودمان تشکیل 

می دهیم.

کمال خرازی رئیس شــورای راهبردی روابط خارجی گفت: یکی از منابع 
عظیم قدرت، نظامی و دفاعی است تا امنیت و استقلالشان حفظ شود و با استفاده 
از قدرت رشد و توسعه پیدا کنند. جمهوری اسلامی ایران در احراز چنین قدرتی 
خون های بسیار داده است. بعد از آن هم با توسعه صنایع دفاعی خودکفا شده و 

تجهیزاتی ساخته که هم از جهت قدرت و هم سرعت اعجاب آور است.

حسن روحانی، رئیس جمهور سابق ایران در جلسه دوره ای خود با وزیران و 
معاونان رئیس جمهور دولت های یازدهم و دوازدهم گفت: امروز شرایط اقتصادی 
مردم مناســب نیســت و اکثریتی از جامعه، کاهش قدرت خرید خود را لمس 
می کنند. وقتی تورم بالاتر از ۵۰ درصد است و افزایش حقوق حدود ۲۰ درصد، 
معلوم است که قدرت خرید مردم پایین می آید و این میزان یارانه هم کفاف زندگی 
مردم را نمی دهد.رئیس جمهور سابق افزود: حالا با اینکه گفته می شود حاکمیت 
یکدست شده، انتظار می رود مشکلات زیادی حل شود. البته باید دید منظور از 
حاکمیت یکدســت چیست و آیا می تواند مفید باشد؟ چون قوه قضائیه که باید 
بی طرف باشــد، پس لابد منظور از حاکمیت یکدســت، دولت و مجلس است. 
انشاءالله که برای صداوسیما و ائمه جمعه و نیروهای مسلح هم فرق نمی کند که 
چه دولت یا مجلسی سر کار باشد. در اصل باید ملت و حاکمیت یکدست شوند 
نه قوای حاکمیت. اگر ملت و حاکمیت یکدست شدند، مشکلات حل می شود. 
دولت قوی نمی تواند کاری کند، جامعه قوی می تواند مشکلات را حل کند، آن 

هم با همراهی یکدیگر.

مســئولان انتشارات روزنه از دستور مسئولان نمایشگاه کتاب تهران برای 
تعطیلی غرفه این انتشارات در نمایشگاه کتاب خبر دادند. پیش از این، علیرضا 
بهشتی شیرازی مدیر انتشارات روزنه، توسط ماموران امنیتی بازداشت و به زندان 
اوین منتقل شد.  نشر روزنه با اعلام خبر تعطیلی غرفه این انتشارات در روز اول 
نمایشگاه کتاب تهران نوشت: »شروع و پایان نمایشگاه کتاب برای   نشر روزنه 
یک روز بیشتر طول نکشید. امروز مسئولین نمایشگاه کتاب تهران بدون ذکر دلیلی 
مشخص دستور به بسته شدن غرفه نشر دادند. هنوز دلیل این اقدام برای خود ما 

نیز مشخص نیست.«

رئیس اتحادیه صنف رستوران داران، چلوکباب، آشپزخانه و حلیم پزان 
مشهد از جمع آوری ۲۵۵ واحد صنفی خود در سال ۱۴۰۱ به دلیل گرانی ها، 
کاهش قدرت خرید مردم و نبود نرخ نامه جدید خبر داد.  حســن امیریان در 
خصوص وضعیت اصناف رستوران دارها، چلوکبابی و آشپزخانه ها با توجه 
به کاهش قدرت خرید مردم عنوان کرد: از مجموع ۱۲۰۰ واحد صنفی به دلیل 
گرانی، نبود نرخ نامه و کاهش قدرت خرید مردم ۲۵۵ واحد صنفی در ســال 
۱۴۰۱ جمع آوری کرده اند. وی افزود: همچنین ۲۰۰ واحد صنفی در دســت 
اقدام برای تاسیس داریم که به دلیل مسائل بهداشتی هنوز جواز خود را کسب 
نکرده اند. وی بیان کرد: یک نوع ضرر واحد های صنفی کاهش مشــتریان به 
دلیل کاهش قدرت خریدشان است، اما یک نوع ضرر دیگر واحد های صنفی 
به دلیل نبود نرخ نامه معتبر و به روز اســت. پنج ماه اســت می خواهند برای 
گوشتی که از کیلویی ۲۰۰ هزار تومان به ۴۰۰ هزار تومان افزایش قیمت پیدا 
کرده است، نرخ جدید به ما بدهند. واحد صنفی ما در این پنج ماه چه کاری 

انجام دهد؟

جلال محمودزاده نماینده مهاباد در توئیتی از محروم شــدن از رتبه بندی 
 شماری از معلمان به بهانه شرکت در اعتراضات خبر داد. وی در توئیتی نوشت: 
 اخباری ناخوشــایند از  آموزش و پرورش به گوش می رســد که بســیار مایه 
تأسف است! اینکه جمعی از  معلمان درچندین استان به بهانه اتهام شرکت در 
اعتراضات و تحصن های صنفی ازشمولیت قانون  رتبه بندی محروم شده اند! 
لذا  رئیس جمهور سریع به این موضوع ورود و با عاملین این اقدام غیرقانونی 

برخورد نماید.

جعفرزاده ایمن آبادی نماینده ادوار پیشین مجلس: 

دولتباتغییروزراءفقطزمانمیخرد

ســرویس سیاســی- غلامعلی جعفرزاده 
ایمن آبادی نماینده پیشــین مجلس شورای اسلامی 
در پاسخ به این سوال که خبری در روزهای گذشته 
منتشــر شــد مبنی بر اینکه آقای قالیباف علیه آقای 
جهانگیــری در موضوعی مربوط بــه مناظره های 
انتخابات ریاست جمهوری سال ۹۶ شکایت کرده 
است. چرا این موضوع در این برهه زمانی مطرح شده 
است، گفت: واقعیت امر این است که مجلس یازدهم 
کارنامه بسیار بسیار منفی نزد مردم دارد و عمده این 
اتفاق به خاطر ضعف هیأت رئیسه و در رأس آن آقای 
قالیباف رئیس مجلس است. به طوری که مردم فقط 
به احترام فرمایشــات رهبری، مجلس را انقلابی نام 

می برند و مورد هجمه قرار نمی دهند. 
وی افــزود: وگرنه آنچه کــه واقعیت دارد این 
است که خودروهای شاسی بلند، دناپلاس های اول 
مجلس، وام های مسکن، افزایش حقوق نامتعارف، 
گرفتــن اضافه کار و حق مأموریت توســط برخی 
نماینــدگان مجلس و برخی کارکنان نشــان داد که 
این مجلس انقلابی نیســت و این ناشــی از ضعف 
هیأت رئیســه و عدم آشنایی و آگاهی به قواعد یک 
پارلمان ســالم است. بنابراین از این موضوع به این 
شکل استنباط می شود که آقای قالیباف به دنبال این 
است که مسائل و حواشی گذشته را به میدان بکشاند 
و بــا آن بازی کند تا بتواند پایگاهــی در بین مردم 

پیدا کند.
ایمن آبادی تصریح کرد: واقعیت امر این است، 
با یک پیش بینی، اینکه به هر دلیلی آقای قالیباف در 
دوره جدید رای بیاورد، تقریبا بعید است. اگر آقای 
قالیباف خیلی تمایل دارد تا به گذشته برگردد، لطف 
کند، در مورد تمام موضوعاتی که در مورد ایشان ابهام 
وجود دارد، طرح موضوع و کالبدشکافی کرده و در 
یک محکمه عادل و قانونی آنها را بررسی کند. به این 
شــکل نباشد که بگوید آقای جهانگیری فقط به من 
این را گفت و این اتفاق افتاد. بالاخره در مورد ایشان 
هم ابهامات زیادی وجود دارد و انتظار می رود تمام 

ابهامات  را برای مردم روشنگری کند.
وی افــزود: این موضوع خیلــی بهتر از طرح 
شــکایت های کذایی علیه آدم هایی است که به هر 
دلیل ســکوت اختیار کردند، وارد عرصه سیاست 
نمی شوند و چه بسا به آنها ظلم هم شده است. اینکه 
کســی که الان در قدرت است، جناحی را که به هر 
دلیل خانه نشین شده بیرون بکشد، به دور از اخلاق 

حرفه ای و سیاسی حزبی است.
ایمن آبــادی در پاســخ به این ســوال که چرا 
اتهامات زده شده از سوی سایر شخصیت ها چه پیش 
از انتخابات ۹۶ و چه پس از آن، در این ســطح مورد 
رسیدگی قرار نگرفت، گفت: متاسفانه در کشور در 
برخی جاها یک فضای خودی و غیرخودی وجود 
دارد. برخی خودی ها مجاز به هرگونه تهمت زدن و 
اقدامی هستند. غیرخودی ها با یک عطسه به دادگاه 
فراخوانده می شــوند. کیهان می تواند به هرکســی 
تهمــت بزند، آقای خاتمی، آقای علم الهدی و آقای 
صدیقی هرچه دلشان بخواهد می توانند بگویند اما 
به محض اینکه یک هنرمند یا هنرپیشه چیزی بگوید 
یا روســری اش بیفتد به دادگاه احضار می شود، منِ 
نوعی کوچکترین حرفی بزنم، دادگاه من را احضار 

می کند.
وی افزود: متاسفانه این خودی و غیرخودی به 
جای اینکه در جهت اقتدار حاکمیت استفاده شود، به 
عنوان یک رانت سیاسی تلقی می شوند به گونه ای که 
برخی تصور می کنند عده ای می توانند هرکاری انجام 
دهند. الان ما نماینده ای داریم که با رأی محکومیت 
قضایی مسلم غیرقابل برگشت، تأیید صلاحیت شد 
و حالا در مجلس اســت. ما نماینده داریم پسرش با 
عنوان جرائم امنیتی در زندان بوده و تأیید صلاحیت 
شــده اســت. اما آدم داریم چون دخترش ازدواج 

کرده و برای درمان جای دیگر رفته تأیید صلاحیت 
نمی شود. بنابراین این نشــان می دهد، متاسفانه در 
کشــور ما در برخی مــوارد آنگونه که دم از عدالت 

حکومت علی می زنیم، اقدام نمی کنیم.
ایمن آبادی در پاســخ به این سوال که چرا این 
روند به وجود آمده اســت و علت نارضایتی مردم 
چیســت، گفت: از هر کارشــناس مبتدی بپرسید 
می گوید ۸۵ درصد مردم ناراضی هستند. چرا؟ زیرا 
مردم از تبعیض ناروا، بی عدالتی ها و از این رانت ها 
ناراضی هســتند. نماینده مــردم رانت یک میلیارد 
تومانی را گدابازی تلقی می کند. شــما حساب کنید 
برای مردمی که به نان شب شــان محتاج هستند این 
نارضایتــی چیزی بود که قرار نبود در انقلاب ما رخ 

دهد.
نماینده پیشــین ادوار مجلس در پاسخ به این 
ســوال که به چه شــکل می توان این موضوعات را 
رفــع کرد، گفت:  باید اتفاقاتــی بیفتد. مردم منتظر 
تغییرات هستند. نارضایتی خودشان را در سال های 
۹۶، ۹۸، ۱۴۰۰و ۱۴۰۱ اعــلام کردند. با برخورد و 
بستن فضای مجازی کاری پیش نمی رود. الان همه 
مردم با فیلترشــکن وارد فضای مجازی می شوند. 
فقط خرج مردم با فیلترشکن زیاد شده است. در هر 
صورت مردم ناراضی هستند و منتظر تغییر و اصللاح 
هستند. با برگزاری انتخابات آزاد، تمام جنبه های حق 
انتخاب مردم باید رعایت شود. این همه محدودیت 
برای مردم برداشــته شود، برخی باید تصمیم گیری 
برای زندگی شخصی مردم را تمام کنند و حاکمیت 
به سمت سالم ســازی پیش برود. برچسب فساد از 
روی برخی مسئولان برداشته شود و برخی مسئولان 
آمارســازی در برخی موارد را کنار بگذارند. دولت 
به جای اینکــه روی تردمیل فقط بدود و هیچ گونه 
خروجی نداشته باشد، واقعا بنشیند و مشکلات مردم 
را برطرف کند. همه این موارد کم کم نارضایتی های 
زیــادی ایجاد می کند و روز به روز بر آمار ناراضیان 

افزوده می شود.
ایمن آبادی در پاســخ به این ســوال که آقای 
رئیســی در روزهای گذشته حکمی جهت تشکیل 
هیئت کارگروه بررســی ناآرامی های سال گذشته 
صــادر کردند اهداف و پیام تشــکیل این کارگروه 
چیست، گفت: شــبیه جوک است. یکسال گذشته 
تعدادی انســان از هر دو جناح کشــته شدند. حالا 
نوشــدارو پس از مرگ سهراب اتفاق افتاده است؟ 
این کمیته می خواهد چه کاری انجام دهد؟ وزارت 

کشور قبلا اینچنین کمیته ای تشکیل داد نتیجه آن چه 
شد؟  فکر می کنم این موضوعات بازی روانی بوده و 
مردم هم هیچ عکس العملی نشان ندادند و در فضای 

مجازی از آن به عنوان طنز استفاده می کنند. 
وی در پاســخ به این ســوال که ترکیب هیئت 
انتخاب شده را چه طور ارزیابی می کنید و آیا می شود 
در آینــده به نتایج آن امیدوار بود، گفت: ما به دولت 
آقای رئیســی نه تنها امیــد نداریم، بلکه بیم و ترس 
هم داریم. زیرا ۲۱ ماه از عمر این دولت گذشــت و 
شرایط کشور بدتر شد. دولت با تغییر وزرا فقط زمان 
می خرد، اینطور نیست که وزرا مشکل داشته باشند، 

تیم اصلی  دولت بسیار ناکارآمد هستند.
ایمن آبادی در پاســخ به این ســوال که بعد از 
گذشت اعتراضات اخیر، لایحه برگزاری تجمعات 
از سوی دولت به مجلس تقدیم شد و اعلام شده که 
از این پس اصناف و اقشار با داشتن مجوز می توانند 

تجمعات خود را برپا کنند. 
تحلیل شــما درباره این لایحه چیست، گفت: 
ایــن لایحه خلاف واقع اســت. لایحه ای که دادند 
ایــن را نمی گوید و تقریبا هر نوع تجمع و اعتراضی 
مجوز برخورد دارد. چون آنقدر برای مجوز گرفتن 
ســخت گرفتند و آنقدر قواعد سختی اتخاذ کردند 
که هیچ کسی نمی تواند مجوز بگیرد. اگر مجوز هم 
گرفتید وقتی در تجمعات یک عطسه شود به زندان 

می روید.
وی افــزود:  بنابرایــن با ایــن لایحه، هرگونه 
تجمــع و اعتراضی مجوز برخــوردش نیز صادر 
شــده اســت که این روند خیلی جالب نیست. این 
لایحه مردمی نیست، لایحه مردمی این را نمی گوید. 
شــما چه لایحه ای گذاشتید که از احزاب و جناح ها 
نظرخواهی نکردید، خودتان یک لایحه ای نوشتید 
کــه تعارض منافع برای خــود دولت دارد و دولت 
دســت و پای همه را برای هرگونه اعتراضی بســته 
است. یعنی از این به بعد نمی شود به دولت اعتراض 

کرد و این اشکال بزرگ این لایحه است.
ایمن آبــادی در پاســخ به این ســوال که چرا 
نتوانســتیم تا به حال مشکل تجمعات اعتراضی را 
برطرف کنیم، گفت: همیشــه این ترس وجود دارد 
که هر کس اعتراض می کند به دنبال براندازی است 
که من این موضوع را قبول ندارم. خیلی از دلسوزان 
نظام به روند دولت و حاکمیت معترض هســتند آیا 
این افراد به دنبال براندازی هستند؟ بنابراین آدم باید 

خیلی بی عقل باشد که به دنبال براندازی باشد. 

نماینده ادوار پیشین مجلس گفت: از موضوع شکایت آقای قالیباف از جهانگیری به این شکل استنباط می شود که آقای قالیباف 
به دنبال این است که مسائل و حواشی گذشته را به میدان بکشاند و با آن بازی کند تا بتواند پایگاهی در بین مردم پیدا کند.

 بایــد اتفاقاتی بیفتد. مــردم منتظر تغییرات هســتند. نارضایتی خودشــان 
را در ســال های ۹۶، ۹۸، ۱۴۰۰و ۱۴۰۱ اعــام کردنــد. بــا برخــورد و بســتن 
فضــای مجــازی کاری پیــش نمــی رود. الان همه مــردم با فیلترشــکن وارد 
فضــای مجازی می شــوند. فقط خرج مردم با فیلترشــکن زیاد شــده اســت. 
در هــر صــورت مردم ناراضی هســتند و منتظــر تغییر و اصلاح هســتند.

سیاسی

حسین زهی: 

نمایندگان طرحی برای ساماندهی اجاره بها تصویب کرده اند

سیاســی- عضو  سرویس 
کمیســیون آمــوزش مجلس در 
واکنش به اظهارات دبیر شــورای 
عالی انقلاب فرهنگی مبنی بر اینکه 
مصوبه ابلاغی درباره کنکور تغییر 
نمی کند، گفت: کنکور از سال بعد بر 

اساس قانون مجلس اجرا می شود.
احمد نــادری در واکنش به 
اظهارات اخیر دبیر شــورای عالی 
انقــلاب فرهنگی مبنــی بر اینکه 
مصوبه ابلاغ شده درباره کنکور به 
هیچ وجه تغییر نمی کند و اگر طرح 
اصــلاح قانون کنکــور در صحن 
مجلس تصویب شود، چون خلاف اصل ۵۷ قانون اساسی است، از سوی شورای 
نگهبان رد خواهد شد، اظهار داشت: نظر دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی محترم 
است اما طبق قانون اساسی مرجع قانون گذاری، مجلس شورای اسلامی است و 
طبق نظر مقام معظم رهبری هر کجا که مجلس به امری ورود پیدا کند، شورای عالی 

انقلاب فرهنگی حق ورود به آن موضوع را ندارد.
وی بیان کرد: مجلس در سال ۹۲ قانون سنجش و پذیرش را تصویب کرد که 
البته اصلاحاتی را هم بعداً در این قانون به وجود آورد و قانون سنجش و پذیرش، 
قانون قطعی مجلس اســت.  عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: ورود شــورای عالی انقلاب فرهنگی به بحث کنکور متاخر از مجلس بود و 
مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی در چند جا قانون مجلس را نقض می کند. 
مسأله ای که ما همواره مطرح کردیم این بوده که ورود شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به مقوله کنکور برخلاف قانون بوده است. عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و 
فناوری مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ما معتقد بودیم که امسال هم نباید کنکور 
بر اساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی برگزار شود، اما مجلس فقط برای 
آنکه آرامش داوطلبان کنکور و خانواده های آنان به هم نریزد، پذیرفت امسال هم 
طبق مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی کنکور برگزار شود اما عزم مجلس آن 
است که کنکور از سال آینده بر اساس قانون مجلس اجرا می شود.نادری بیان کرد: 
در مصوبه ای که در کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس درباره طرح اصلاح 
قانون کنکور داشتیم که البته هنوز در صحن مجلس بررسی نشده، تاکید کردیم که 
هر گونه تصمیم گیری درباره معدل و نحوه اجرای کنکور باید در شورای سنجش 
و پذیرش بررسی شود و این شورا طبق مصوبه مجلس قانونی است. نماینده مردم 
تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: شورای عالی انقلاب فرهنگی حق 
لغو قانون مجلس را ندارد و اختیار ذاتی مجلس شورای اسلامی طبق قانون اساسی 
قانونگذاری است و شورای عالی انقلاب فرهنگی حق قانونگذاری ندارد. این شورا 
می تواند سیاستگذاری کند و مجلس هم طبق سیاست هایی که شورای عالی انقلاب 
فرهنگی مشخص می کند، قانونگذاری خواهد کرد. متأسفانه درباره کنکور شاهدیم 
که شورای عالی انقلاب فرهنگی به جای سیاست گذاری، قانون گذاری کرده است.

سرویس سیاسی- یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: 
همه افرادی که ثبت نام کرده و احراز صلاحیت شده اند باید تا پایان دولت صاحب 
خانه شــده و آورده آنان و بازپرداخت تســهیلات برای آنان نیز باید متناســب با 
وضعیت زندگی آنان تعیین شــود.اقبال شاکری درباره روند اجرای قانون جهش 
تولید مسکن، بیان کرد: اکنون باید یک اصل، محور کار در حوزه مسکن باشد و 
همه نیز ملزم به رعایت آن شوند و آن اصل این است که برای تمام افرادی که در 
سامانه مسکن ثبت نام کرده و احراز صلاحیت شدند تا پایان دولت خانه ساخته 
شود؛ اکنون حدود یک و نیم میلیون نفر در کل کشور در این سامانه ثبت نام کرده 

و احراز صلاحیت شده اند.
وی در ادامه اظهار کرد: برای ســایر مسکن هایی که تا سقف ۴ میلیون قرار 
است ساخته شود نیز باید شرایط را تسهیل کنیم تا به دست اقشار نیازمند به ویژه 

جوان هایی که به تازگی زندگی مشترک تشکیل می دهند، برسد.
این عضو کمیسیون عمران مجلس گفت:  اولویت اول باید تحویل مسکن به 
کسانی باشد که در سامانه ثبت نام کرده اند و به هر طریقی که امکان پذیر است باید 
این اتفاق بیفتد، حال اینکه چه مسیری طی شود، دولت باید تصمیم گیرنده باشد.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اســلامی، تصریح کرد: برای اینکه 
متقاضیان صاحب خانه شــوند باید دو کار صورت گیرد که ما به عنوان ناظر در 
مجلس این دو موضوع را دنبال خواهیم کرد؛ اول اینکه این افراد آورده ای متناسب 
با وضعیت مالی خود داشته باشند، دقیق نمی گوییم چه میزان اما آورده دهک اول با 
دهک پنجم صددرصد باید فرق کند. دوم اینکه قسطی که برای دریافت تسهیلات 
می پردازند باید متناســب با وضعیت زندگی آنان باشد.وی در ادامه با بیان اینکه 
این سه اصل را وزارت راه و شهرسازی باید در دستور کار خود قرار دهد، تاکید 
کرد: افرادی که احراز صلاحیت شــدند باید حتما خانه دریافت کنند. آورده آنان 
و بازپرداخت تســهیلات نیز باید متناسب با وضعیت زندگی آنان باشد. ساخت 
خانه نیز دو ســال زمان می برد، اکنون دو ســال از عمر دولت گذشته و لازم است 
که خودش را جمع و جور کند و در دو ســال باقی مانده باتوجه به ســه اصلی که 
گفتم برای ساخت مسکن گام بردارد. شاکری افزود: کسانی که در مسیر ساخت 
مسکن کمک نکرده و لطمه وارد می کنند باید پیگیری شوند. بخش هایی که در 
ارائه تسهیلات و زمین کوتاهی می کنند نیز باید مورد پیگیری قرار گیرند. دولت باید 
تمام ظرفیت خود را در این مسیر به کار گیرد.این عضو کمیسیون عمران مجلس 
در پایان گفت: اینکه شیوه ساخت مسکن چگونه باشد، بنده معتقدم تا جایی که 
امکان پذیر است باید زمین به خود مردم داده شود و خود مردم با توجه به ضوابط 
هر منطقه خانه خود را بســازند. بنده فکر می کنم وزارت راه و شهرسازی اکنون 
در این مسیر قرار گرفته و لازم است که به کار خود سرعت ببخشد. تاکنون کار به 

کندی پیش رفته است اما هنوز فرصت هست.

نادری عضو کمیسیون آموزش مجلس:

کنکور از سال ۱۴۰۳ بر اساس قانون 
مجلس اجرا می شود

یک عضو کمیسیون عمران بیان کرد:

۳ اصلی که وزارت راه و شهرسازی برای 
خانه دار کردن مردم باید در دستور قرار دهد

ســرویس سیاسی- سخنگوی شورای نگهبان از ایراد شورای نگهبان به 
طرح حمایت از گزارشــگران فســاد خبر داد. هادی طحان نظیف در نشست 
خبــری گفــت: در این مدت ۸ طرح و لایحه ارســالی از مجلس  و ۸ اصلاح 
اساســنامه از طرف دولت و ۸ اســتعلام صورت گرفته از سوی دیوان عدالت 
را بررســی کردیم.وی ادامه داد: طرح حمایت از گزارشــگران فســاد یکی از 
طرح هایی بود که از مجلس  دریافت کردیم و بررســی شد.  این طرح ۱۷ ماده 
دارد که شورا نسبت به ۴ ماده ابهاماتی را مطرح کرد. مثلا یکی از ایرادات این بود 
که  شورای نگهبان در خصوص حیطه رفتارها ابهاماتی داشت.  عمده ابهاماتی 
که شورای نگهبان نسبت به طرح حمایت از گزارشگران فساد داشت در جهت 
حمایــت از این عزیزان بود. این موارد را به مجلس اعلام کردیم و اگر اصلاح 

کنند مجددا مورد بررسی قرار می دهیم.
وی هم چنین گفت:  طرح نقل و انتقال سوابق بیمه با کسور بازنشستگی 
بین صندوق های بازنشستگی چند بار بین مجلس و شورا در رفت و آمد بود 
که با اصلاح یک مورد باقیمانده این طرح مغایر با موازین شرع و قانون اساسی 

شناخته نشد.

سخنگوی شورای نگهبان در نشست با خبرنگاران خبر داد؛

ایراد شورای نگهبان به طرح حمایت از 
گزارشگران فساد

سرویس سیاســی-عضو کمیسیون عمران 
مجلس گفت: تا تصویب نهایی طرح ســاماندهی 
املاک مسکونی برای جلوگیری از افزایش قیمت 
گذاری های کاذب باید قیمت از ســایت ها حذف 

شود.
اسماعیل حسین زهی  با اشاره به افزایش قیمت 
اجاره بها املاک مسکونی گفت: در سال های اخیر به 
دلیل عدم تعادل در عرضه و تقاضا املاک شاهد نا به 
سامانی در بازار مسکن بودیم که به طبع آن نرخ های 
اجاره بها نیز رشد قابل توجهی داشته و مردم به ویژه 
اقشــار کم درآمد جامعه را با مشکلات زیادی رو 

برو کرده است.
نماینــده مردم خاش، میرجــاوه، بخش های 
نصرت آباد و کورین در مجلس شــورای اسلامی 
با اشــاره به تلاش دولت و مجلس برای ساماندهی 
بازار اجاره مســکن اظهار کرد: نمایندگان مردم در 
مجلس شورای اسلامی طرحی را برای ساماندهی 
اجاره بها املاک مسکونی و کاهش تلاطم این بازار 
تدویــن کردند که در جلســه صحن علنی پس از 
بازگشت نمایندگان از حوزه انتخابیه مورد بررسی 

قرار خواهد گرفت.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی 

با بیــان اینکه دولت باید پیــش از تصویب طرح 
ساماندهی املاک مســکونی در مجلس اقداماتی 
موثــر را برای کنترل بازار مســکن و جلوگیری از 
قیمت گذاری هــای کاذب و خارج از ضابطه انجام 
دهد، اضافه کرد: پرداخت وام ودیعه مســکن برای 
مســتاجران در بازار آشفته کنونی چندان گره گشا 
نبــوده و دولت باید تدبیــر جدیدی برای این مهم 

اتخاذ کند. 
عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: اخیراً در 
رسانه خواندم مردم به دلیل نا توانی در پرداخت کرایه 
خانه به سمت خانه های اشتراکی رفته و چند خانواده 
در کنار هم زندگی کرده و اجاره را پرداخت می کنند، 
یا اخباری در خصوص پشت بام خوابی منتشر شده 
که به هیچ عنوان شایســته و زیبنده مردم کشورمان 
نیســت.  این نماینده مــردم در مجلس اظهار کرد: 
یکی از موضوعاتی که همواره مورد تاکید اعضای 
کمیســیون عمران مجلس و سایر نمایندگان بوده، 
ضرورت برخورد با سوداگران و قیمت گذاری های 
کاذب در بنگاه های املاک و ســایت است؛ که در 
طرح ســاماندهی املاک مسکونی نیز به آن اشاره 
شــده و با متخلفان قاطعانه برخورد قانونی خواهد 
شد. ضمن اینکه بهتر است تا تصویب نهایی طرح 
ساماندهی املاک مسکونی به منظور جلوگیری از 
افزایش قیمت گذاری های کاذب و کاهش تلاطم 

بازار باید قیمت از سایت ها حذف شود.
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